

月度工作简报

2022年第7期

Shanghai Foreign Investment Association

Vol. 7, 2022

MONTHLY REPORT

本月聚焦

协会召开 2022 年中工作会议,表彰疫情期间表现突出员工

7月20日,协会召开2022年中工作会,总结上半年工作成果,讨论下半年工作计划。会长黄峰为在抗疫期间服务会员表现突出的李洁、朱菁、麻伟锋、季晓蓓、居礼、陆心怡和唐雅雯授予荣誉证书,以资鼓励。

7 位同事回顾疫情期间服务会员工作:



李洁

作为联络员,三月至六月期间联系了全部 37 家会员企业,也对其它会员企业以及还未加入协会的外资企业的诉求给予力所能及的帮助。带领中小企业服务部团队组织赋能中小企业系列讲座、征集并发布助力企业复工复产物资供应信息、调研外资中小企业会员疫情影响及助企政策建议、组织团队开展对针对中小企业的助企纾困政策的梳理,以及中小会员企业参加市商务委外资中小企业专场圆桌会。



朱菁

从3月疫情起至5月底,总共落实 18家企业捐款捐物,共筹集善款和物资 1400 多万元。期间由于物流受阻,千方百计通过各种途径,主动联系民政局、基金会,不仅为方舱、医院等提供防疫口罩、防护服等,还将部分物资送抵了有需求的社区、养老院等。



麻伟锋

4月,联系了市经信委白名单中的 17 家化工领域的会员,了解复工复产情况;协调了两家会员企业进行捐赠;积极与友协和澎湃新闻对接,协调了 12 家会员企业的媒体采访。5 月,作为协会与市商务委外资企业复工复产专班对接的工作小组负责人,牵头对会员企业复工复产情况做了全面的调研,形成 7 期情况反映,报了 43 家企业的 47 个问题。整个疫情期间,利用之前工作积累的资源和渠道,为会员企业切实解决物流中遇到的具体问题。

居礼



疫情期间,组织会员企业向吉林长春市捐赠抗疫物资,对近 80 余家汽车行业制造类业企业的复工复产情况进行调研,协助 2 家会员企业办理外籍员工来华邀请函,及时协调解决企业复工复产中遇到的各类问题。

陆心怡



通过资料收集、初审、提交市商务委等工作,帮助 19 家会员企业办理了《上海市生活物资保障企业证明》,6 家企业办理了 29 张《上海市生活物资保障通行证》。后帮助 2 家会员企业——某仪器生产商和某汽车技术研究开发商顺利通过市商委复工复产专班,解决了企业申请复工手续慢、保供企业全面复工的问题,帮助企业顺利复工。6 月,组织 5 家会员企业参加市商务委组织的政企沟通圆桌会。

季晓蓓



疫情期间,向82家会员企业调研了复工复产情况,并将恢复发展中面临的问题和诉求及时上报各政府部门。同时,为2家企业办理保供证明、收集复工复产物资供给信息表、解决企业会员的提问和求助。

唐雅雯



协助 19 家会员企业向市商务委申报并取得了《上海市疫情防控生活物资保供企业证明》,自企业提交材料之日起计算,最快当日,最晚次日即收到了保供函,及时解决了企业在保供方面遇到的障碍。另外,参与《疫情期间外商投资企业复工复产相关调研报告》的编撰工作,帮助协调企业在实际复工复产过程中面临的问题,对于共性问题形成专报等向有关部门进行反馈,积极传递会员企业呼声。

协会举办第五届中国国际进口博览会线上推荐会

7月13日,中国国际进口博览局、上海市商务委员会和上海市外商投资协会共同举办第五届中国国际进口博览会(以下简称进博会)专场线上推介会。中国国际进口博览局副局长刘福学,上海市商务委副主任、进博会城市服务保障领导小组办公室副主任周岚、协会会长黄峰等领导和嘉宾出席活动并发言。

黄峰会长表示,进博会为企业提供了一个很好的平台,希望更多外资协会的会员企业可以积极参与第五届进博会,以进博会为契机,继续扩大在中国、在上海的业务和投资,推动在华业务升级。相关单位领导详细介绍了六大展区的基本情况,主要参展企业以及进博会在政商对话机会以及配套政策支持方面的独特优势,并向广大在沪外资企业发出参展、参观、参与配套活动的诚挚邀请。会上,参展企业代表日立(中国)有限公司和博世(中国)投资有限公司分享参展体会和收获。

上海市外商投资协会商业工作委员会举行换届选举

7月26日,上海市外商投资协会商业工作委员会(以下简称"商工委")以线上的方式举行商工委的换届选举。来自乐高、戴森、露露乐蒙、索尼、爱茉莉、孩之宝、亚瑟士、荷美尔、多特瑞、宜家、泰森、亿滋公司等22家商工委成员企业32人参加活动。协会会长黄峰出席活动并致辞。



图]

会上表决通过《上海市外商投资协会商业工作委员会工作条例》和《关于推荐上海市外商投资协会商业工作委员会秘书处成员及轮值秘书长的议案》。乐高玩具(上海)有限公司、戴森贸易(上海)有限公司和露露乐蒙贸易(上海)有限公司当选为新一届商工委秘书处成员单位。乐高中国政府关系与公共事务部高级总监杨晴红女士、戴森大中华区政府事务总监张媛女士、露露乐蒙中国区政府事务总监孙安欣女士当选新一届商工委秘书处轮值秘书长,任期三年。其中,2022年7月1日起至2023年6月30日止,由杨晴红女士担任秘书长,张媛女士、孙安欣女士担任副秘书长,之后每年各进行一次秘书长和副秘书长岗位轮换。(图1)

协会会长黄峰受邀出席上海市友协和日本经济广报中心主办的演讲会

7月12日, "疫情后外商在上海发展前景分析"演讲会在线上举办。演讲会由上海市人民对外友好协会和日本经济广报中心主办,来自三菱商事、东芝等近50家日本企业的70多名商务人士在线与会,互动交流。

协会会长黄峰就"疫情后外商在上海发展前景分析"作演讲,介绍分析了目前中国和上海外商投资的情况、外商投资企业的政策动向和外商在沪发展的关键词。他表示,最近几年,不

管是上海还是中国,外商投资仍在持续增长。一个比较明显的趋势是,服务业日益成为中国和上海吸收外资的主要领域,包括商务服务业、科研技术服务业、软件和信息服务业、批发零售业等。他认为,数字化、低碳化、本地化是外商投资企业未来在中国和上海发展需要关注的最重要的三个趋势。

"关爱云南怒江青少年发展公益和志愿服务项目"获政府支持

为贯彻落实国家关于共同富裕、振兴乡村、东西部协作等总体部署,上海市外商投资协会开展"关爱云南怒江青少年发展公益和志愿服务项目"。日前该项目被上海市对口支援与合作交流办公室正式纳入了 2022 年度上海市对口支援与合作交流专项资金资助的公益项目之一。

本项目支持的主要对象是怒江州泸水市的初级中学(以下称"对口学校")的学生,期待帮助学生自愿接受义务教育、合理规划后义务教育阶段的发展路径、为有意愿的学生毕业后提供工作技能培训和就业机会,从而获得与技能相匹配的收入,提高个人和家庭的生活水平,实现共同富裕。同时,本项目也支持对口学校,从而为学生提供必要的教育设施和资源,保证学生的身心健康,提升老师的教学能力。

本项目是一个开放性的项目,下设若干子项目,并将根据对口学校和学生的需求设立项目并公布,由一家或数家会员共同认领。会员企业也可以将其正在或计划执行的项目嵌入作为子项目,会员企业还可以自主设计子项目,经协会同意后纳入计划。

协会动态

7月6日

协会会长黄峰拜访上海市市场监督管理局,与市市场监管局一级巡视员朱明、标准创新处和标准技术处相关负责人进行交流,就上海市标准制定工作与外商投资企业参与标准制定的情况进行沟通,并共商建立合作工作机制。

7月18日

协会会长黄峰受邀出席欧莱雅健康低碳专项基金成立暨揭牌仪式。(图 2)







图 3

7月19日

市经济信息化委对外经济发展协调处处长涂志凡和副处长万劼敏一行来访,协会会长黄峰接待,双方就未来工作进行商讨。

7月19日

碧然德净水系统(上海)有限公司来访协会,感谢协会疫情期间帮助公司解决社保补缴事宜,协会会长黄峰接待。

7月19日

协会会长黄峰受邀出席赫力昂成立招待酒会并致辞。(图3)

7月19日

协会常务副秘书长李洁参与2022年"筑梦公益"上海社会组织联合招聘启动暨直播带岗活动。

7月20日

米其林(中国)投资有限公司来访协会,感谢协会疫情期间帮助公司解决问题,协会会长黄峰接待。

7月22日

上好佳(中国)有限公司来访协会,感谢协会疫情期间帮助公司申请《上海市生活物资保障企业证明》,协会副会长刘生接待。

7月28日

徐汇区商务委员会主任董文曜和副主任王健为一行来访,协会会长黄峰接待,双方就未来工 作进行商讨。

协会活动

7月协会共举办 11场活动,1-7月累计举办活动 72场。

阿迪达斯夏日燃脂派对

7月2日上午,协会联合阿迪达斯体育(中国)有限公司共同举办阿迪达斯夏日燃脂派对。来自博世、福特汽车、大昌洋行、妮维雅、宜家、可口可乐、多特瑞、欧力士等会员企业的60多名员工参加。阿迪达斯资深健身导师介绍了健身注意事项,并带领大家完成了一小时的健身练习。活动中,阿迪达斯团队还介绍了夏季不同运动的服饰穿搭技巧。

"从反垄断法修正案看企业反垄断合规要点和趋势"政策讲座

7月12日,协会举办"从反垄断法修正案看企业反垄断合规要点和趋势"政策讲座,讲师以《反垄断法》的修订为契机,以反垄断法的基本介绍、垄断协议、滥用市场支配地位、经营者集中等三大重点领域的基本规则和合规要点为脉络,对《反垄断法修正案》的亮点进行体系化的解读,帮助企业深入理解立法变化、准确把握反垄断监管趋势与合规工作的重点。

"变局时代企业采购与供应链管理综合提升训练营"技能培训

7月12日,协会联合 CSCMP 供应链管理专业协会和上海传为企业管理咨询有限公司共同举办"变局时代企业采购与供应链管理综合提升训练营",邀请了采购与供应链管理实战派专家授课,从供应市场分析与供应商开发和选择、供应商绩效与关系管理、商业谈判等方面出发,帮助企业采购与供应人员"以变应变"有效降低成本、缩短交期、保障供应、抗击风险。

"人社相关助企纾困政策解读会" 政策讲座

7月15日,协会举办"人社相关助企纾困政策解读会"疫情纾困系列讲座,邀请了市社会保险事业管理中心征收管理处、市就业促进中心来沪人员就业处和市就业促进中心职业培训处有关领导,就社保缓缴、援企纾困稳就业补贴和职业技能培训补贴相关政策进行解读。

"个人信息保护法下的人力资源管理优化"技能培训

7月21日,协会特邀著名劳动法专家主讲线上技能培训《个人信息保护法下的人力资源管理优化》。本次培训从《个人信息保护法》概览与总体因应、个保法与人资管理相关之规定精要、人资管理与个保法相关之三十场景以及人资管理个保合规优化之十项要务等多个维度为学员进行解析和分享。并结合实际案例为学员进一步对新法进行分析,帮助外资企业做好有效而适度的人力资源管理的合规优化工作。

"在疫情防控中落实企业安全生产法定责任"政策讲座

7月22日,协会举办"在疫情防控中落实企业安全生产法定责任"政策讲座,邀请国家注册安全师、上海市安全生产专家为企业解读相关安全生产政策、解读《安全生产法》、分析疫情安全防控心理、分享安全生产新理念新方法,并回应企业关切问题。

"上海消费市场发展的压力、机会与趋势" 讲座

7月26日,协会举办"上海消费市场发展的压力、机会与趋势" 讲座,邀请了复旦大学社会发展与公共政策学院教授通过详细的数据分析与专业解读,帮助与会者更为全面地了解当前消费市场的状况和趋势,洞悉蕴藏在数据背后的挑战和机遇。

活动回顾:

	时间	主题
工作会议	7月21日	2022年中工作会议
MFM	7月2日	阿迪达斯夏日燃脂派对
分会活动	7月26日	商工委换届选举暨线上讲座"上海消费市场发展的压力、 机会与趋势"
疫情纾困 系列讲座	7月15日	人社相关助企纾困政策解读
政策讲座	7月12日	从反垄断法修正案看企业反垄断合规要点和趋势
	7月13日	第五届中国国际进口博览会线上推荐会
	7月22日	在疫情防控中落实企业安全生产法定责任
技能培训	7月12-28日	变局时代企业采购与供应链管理综合提升训练营
	7月21日	个人信息保护法下的人力资源管理优化
	7月28-29日	Office系列——PPT实用和进阶培训
	7月28-30日	双碳能力建设培训班

会员交流

7月1日,协会会长黄峰走访托克投资(中国)有限公司,与总经理朱玲娜进行交流会谈。

7月5日,协会副会长刘生走访上海马利画材股份有限公司,与副总经理蒋熙洲进行了交流。

7月6日,协会常务副秘书长李洁走访吉博力(上海)投资管理有限公司,与吉博力亚太区人力资源总监袁慧萍和 CEO 助理沈燕进行交流,并参观了产品演示大厅、办公区、生产区、仓储区和产品测试区,了解企业产品、服务。

7月7日,协会副秘书长朱菁走访柯达(中国)投资有限公司,与大中华区法务总监黄艳进行交流。

7月8日,协会常务副秘书长李洁走访尼康映像仪器销售(中国)有限公司,与副总经理张新进行交流。

7月12日,协会常务副秘书长李洁走访上海亿贝网络信息服务有限公司,与大中华区政府事务及公共政策总经理邢林和政府事务经理陈悦安进行交流。

7月14日,协会会长黄峰走访小松(中国)投资有限公司,与公司总经理张全旺进行交流。 (图 4)







图 5

7月13日,协会常务副秘书长李洁走访麦可门新材料(上海)有限公司,与麦可门大中华区总经理薛健进行交流,了解企业受疫情影响情况,并介绍协会会员服务,听取企业诉求和建议。

7月14日,协会常务副秘书长李洁走访理事会员泰森(上海)企业管理有限公司组织和业务优化副总裁郑琼、公共关系高级总监周权接待,双方就协会服务和活动深入交流。(图5)

7月18日,协会副会长刘生走访妆会员美堂日用品(上海)有限公司,公司总经理兼董事戴伟佳接待,双方就协会近期活动、企业经营情况等深入沟通。

7月19日,协会副会长刘生走访米技电子电器(上海)有限公司,与副总经理戴玮进行交流。

7月19日,协会副会长刘生走访上海英翰进出口有限责任公司,公司销售部经理刘小静、人事主管平静接待。

7月19日,协会副秘书长朱菁走访林肯电气管理(上海)有限公司,与韩旻莹等人进行交流。

7月19日,协会副秘书长朱菁走访如新(中国)日用保健品有限公司,与政府事务总监付 艳等人进行交流。

7月19日,协会副秘书长马蓝走访上海仲加通商贸咨询有限公司,公司总经理陈忆佳与注册部经理梁颖接待,双方就协会服务与企业诉求进行交流。

7月19日,协会副秘书长马蓝走访远东国际融资租赁有限公司,与机构与资本运作部高级总监彭科进行交流会谈。

7月19日,协会副秘书长麻伟锋走访陶氏化学(中国)投资有限公司,大项目政府事务总监牛小鹏接待,了解企业受疫情影响情况并介绍协会服务与活动。

7月21日,协会副秘书长朱菁走访富士胶片商务设备(上海)有限公司,与公司副总经理李杰华进行交流。

7月22日,协会会长黄峰走访雅马哈乐器音响(中国)投资有限公司,中国区管理责任者贺来正勇、管理部副总监李少兵、管理部法务科高级经理朱珍菊接待并进行交流,介绍协会会员服务并了解了企业经营状况、诉求和建议。

7月25日,协会副秘书长麻伟锋走访松下住宅电器 (上海)有限公司健康事业部总监秦武俊、事业管理部经营管理 G 部长吴家云与事业管理部人事总务 G 总务课课长刘富宝接待并进行交流。

7月25日,协会副会长刘生走访上海市奉贤区外商投资企业协会,秘书长贾杰接待,了解疫情期间为企业服务情况及外企投诉中心工作情况。

7月28日,协会副秘书长麻伟锋走访富美实(中国)投资有限公司,政府事务总监张明灿接待,了解企业经营状况并介绍协会服务与活动。

7月29日,协会副会长刘生走访上海市普陀区外商投资企业协会,与会长宗延平和秘书长黄莉进行交流。

7月29日,协会副会长刘生走访上海亚尔光源有限公司,与总经理何健荣交流,了解企业经营和发展情况,并参观亚尔工厂车间。(图 6)







图 7

7月29日,协会常务副秘书长李洁走访南德认证检测(中国)有限公司上海分公司,南德认证大中华区市场部经理梁粱、高级品牌主任张佩云接待。(图7)

走访企业名单(44家):

托克投资(中国)有限公司 上海马利画材股份有限公司 宜家贸易服务(中国)有限公司上海分公司 吉博力(上海)投资管理有限公司 柯达(中国)投资有限公司 上海海隆华思计算机系统有限公司 普利司通(中国)投资有限公司 上海亿贝网络信息服务有限公司 尼康映像仪器销售(中国)有限公司 小松 (中国) 投资有限公司 麦可门新材料(上海)有限公司 泰森(上海)企业管理有限公司 吉多瑞工具贸易(上海)有限公司 上海竹本容器包装有限公司 妆美堂日用品(上海)有限公司 希杰(中国)咨询有限公司 远东国际融资租赁有限公司 仁恒(中国)投资集团有限公司 林肯电气管理(上海)有限公司 米技电子电器 (上海) 有限公司 上海英翰进出口有限责任公司

上海园艺公司 上海新诤信知识产权服务股份有限公司 陶氏化学(中国)投资有限公司 喜威(上海)液化石油气有限公司 超威半导体(上海)有限公司 上海屈臣氏日用品有限公司 富士胶片商务设备(上海)有限公司 上海顺康服饰有限公司 雅马哈乐器音响(中国)投资有限公司 上海德瑞斯华海船用设备有限公司 松下住宅电器(上海)有限公司 上海市奉贤区外商投资企业协会 格朗吉斯铝业(上海)有限公司 沃尔沃汽车 (中国) 投资有限公司 上海高宝新时代发展有限公司 上海惠安系统控制有限公司 上海富茂化工有限公司 富美实(中国)投资有限公司 上海市普陀区外商投资企业协会 如新(中国)日用保健品有限公司 南德认证检测(中国)有限公司上海分公司 上海亚尔光源有限公司

新会员

7月新入会企业4家,本年度累计新入会企业26家。

蓝瓶咖啡 (中国) 有限公司

上海仲加通商贸咨询有限公司

蓝瓶咖啡由詹姆斯 · 弗里曼于 2002 年在加利福尼亚州奥克兰创立,源自一位音乐人对美味咖啡的好奇与执着,立志在精品咖啡的世界里谱写出他独具一格的乐章。蓝瓶咖啡遵循严谨的标准,以确保全球始终如一的优良品质,在咖啡美味峰值期限内送到顾客手中。我们和全球的精品咖啡庄园合作,致力于采购既美味、又能支持可持续发展的精品咖啡豆。如今,蓝瓶咖啡的足迹已遍布美国和亚洲。20 年来,蓝瓶咖啡依旧坚持以执着而谦逊的方式,用美味的咖啡探索自我与世界。

上海富美家装饰材料有限公司

富美家公司创立于 1913 年,是一家由欧洲材料集团控股的跨国企业,至今已超过百年历史。我们为市场提供完整的表面饰材系列产品,包括高级装饰耐火板、FENIX® 创新智慧 材料、金麗®金属装饰耐火板、抗倍特®、火立克®+、富美家®实验室台面,富美家®色麗石®系列等。富美家®是耐火板的发明者,也是室内装饰材料的领导者。目前,富美家®在全球拥有多个工厂,是全世界专业建筑和室内设计师所指定选用的首选品牌之一。

艾利丹尼森 (中国) 有限公司

艾利丹尼森公司是一家全球性的材料科学企业,专注于设计和制造各类标签和功能性材料, 以及提供相应的解决方案。公司的产品广泛应用于各主流行业,包括标签与标示应用的不干 胶材料,工业、医药和零售应用的胶带和其他联结解决方案,服饰应用的吊牌、标签和装饰,以及零售服装和其他市场的无线射频识别解决方案。在 50 多个国家拥有约 36,000 千名员工,2021 年的销售额为 84 亿美元。

格雷斯贸易(上海)有限公司

1986年,格雷斯中国有限公司成为首家获准在中华人民共和国境内设立的外商独资企业。 2005年,格雷斯将其地区总部设在上海,以体现中国市场在亚太地区所占据的重要地位。 格雷斯在全球有超过 4,300 名的员工,中国有约 130 名员工,为全球 70 个国家的客户提供服务。

格雷斯 UNIPOL® 聚丙烯工艺技术和催化剂业务已为中国客户提供了多年的服务。在中国已经完成并运营了 12 条以上的 UNIPOL® PP 工艺技术反应器生产线,另外至少还有 12 条在建造中。我们的中国客户有能力生产均聚物,无规共聚物和抗冲共聚物。 格雷斯的工艺技术与我们的 SHAC® 和 CONSISTA® 催化剂系统相结合,使得客户能够生产出在全球需求量都很大的先进聚丙烯产品。

Highlights

SHFIA held 2022 mid-year work meeting to recognize outstanding staff performance during the pandemic

On Jul. 20, SHFIA held the 2022 mid-year work meeting to review and summarize the first half and discuss the work plan for the second half. Huang Feng, Chairman of SHFIA, awarded honorary certificates to Jessica Li, Zhu Jing, Wilson Ma, Ji Xiaobei, Ju Li, Lu Xinyi and Tang Yawen, who delivered outstanding performance in member services during the COVID-19 pandemic.

The seven colleagues also reviewed their work in serving member enterprises during the pandemic.



Jessica Li

As the point of contact, I contacted all 37 member enterprises that I manage from Mar. to Jun., and also helped other member enterprises that are not directly connected to SHFIA and foreign enterprises that have not yet joined the association as much as I could. Also, I led the SME Service Department to organize a series of seminars on empowering SMEs; collected and published information on the supply of materials to help enterprises to resume work and production; researched and reported on the COVID-19 impact and policy recommendations for foreign SMEs; organized a team to collect supporting policies for SMEs; and participated in a special roundtable meeting of foreign SMEs organized by the Shanghai Municipal Commission of Commerce (SMCC).



Wilson Ma

In Apr., I contacted 17 members in the chemical sector that were in the white list of the Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization to learn about their situation of resumption of work and production; coordinated two member enterprises to make donations; and actively connected with the Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries and The Paper to set up media interviews for 12 member enterprises. In May, as the head of SHFIA's working group to connect with SMCC for the resumption of work and production of foreign enterprises, I led a comprehensive survey on the situation of member enterprises, and submitted 7 reports which identified 47 problems encountered by 43 enterprises. Throughout the pandemic period, we made use of the resources and channels accumulated in previous work to effectively address logistics-related challenges for our member enterprises.





From March to the end of May, a total of 18 enterprises were implemented to donate money and materials, raising a total of more than 14 million yuan in donations and materials. During this period, due to the obstruction of logistics, thousands of ways to take the initiative to contact the Civil Affairs Bureau and foundations through various means, not only to provide epidemic-proof masks and protective clothing for the square cabin, hospitals, etc., but also to deliver some of the supplies to communities and nursing homes in need.

Tang Yawen



We helped 19 member enterprises to apply for and receive Shanghai's "Supply-Guarantee Enterprise" certificates – some certificates were granted on the day of document submission, while others were granted the next day, which promptly helped enterprises solve challenges in guaranteeing supplies. In addition, we contributed to the research report on the resumption of work and production of foreign enterprises during the pandemic; helped coordinate the problems faced by enterprises in the process of actual resumption of work and production; formed special reports on common problems and other feedbacks to relevant government departments; and actively conveyed the voices of member enterprises.

Ji Xiaobei



During the pandemic, we conducted a survey on the resumption of work and production of 82 member enterprises, and reported the problems and needs that they faced in business recovery to various government departments in a timely manner. At the same time, we secured "Supply-Guarantee Enterprise" certificates for 2 member enterprises, collected information sheets on the supply of materials for resumption of work and production, and solved questions and requests for help from member enterprises.



Ju Ri

During the pandemic, we organized member companies to donate anti-epidemic materials to Changchun, Jilin, conducted research on the resumption of work and production of nearly 80 enterprises in the automotive industry, assisted two member companies in obtaining invitations for foreign employees to come to China, and solved questions and requests for help from member enterprises.



Lu Xinyi

Through information collection, preliminary review, and eventual submission to SMCC, we helped 19 member enterprises apply for Shanghai's "Supply-Guarantee Enterprise" certificates, and 6 enterprises secure 29 vehicle passes for transporting daily necessities. Then, we helped 2 member enterprises – a device manufacturer and an automotive technology developer to pass SMCC's review for resumption of work and production. In Jun., I organized 5 member enterprises to participate in the roundtable meeting on government-enterprise communication organized by SMCC.

The 5th China International Import Expo online recommendation meeting was held

On Jul. 13, the China International Import Expo Bureau (CIIEB), SMCC and SHFIA jointly held a special online promotion meeting for the 5th China International Import Expo (CIIE). Liu Fuxue, Deputy Director of CIIEB, Zhou Lan, Deputy Director of SMCC and Deputy Director of the Office of CIIE Urban Services, Huang Feng, Chairman of SHFIA, and other leaders and guests attended and spoke at the event.

Huang Feng, Chairman of SHFIA, said that CIIE provides a good platform for enterprises and hoped that more SHFIA member enterprises could actively participate in the expo's 5th edition and take it as an opportunity to continue to expand their business and investment in China and Shanghai and promote the upgrading of their business in China. Officials from CIIEB introduced in details the basic information of the six exhibition areas, the key exhibitors, and CIIE's unique advantages in government-business dialogue opportunities and supporting policies. They also extended a sincere invitation to the foreign enterprises in Shanghai to attend and visit CIIE and participate in the sideline activities. Also at the meeting, Bosch (China) Investment Co., Ltd. shared their experiences and gains from CIIE.

SHFIA Commerce Committee held general election

On Jul. 26, SHFIA's Commerce Committee held its general election in an online form. 32

representatives from the committee's 22 member enterprises, including LEGO, Dyson, Lulu Lemon, Sony, Amore, Hasbro, Asics, Hormel, Daughtry, IKEA, Tyson, and Mondelēz, participated in the event. Huang Feng, Chairman of SHFIA, also attended and delivered a keynote speech.

The meeting voted to adopt the Bylaws of the Commerce Committee of the Shanghai Foreign Investment Association, and the Bill on Recommending Secretariat Members and Rotating Secretary-General of the Commerce Committee of the Shanghai Foreign Investment Association. LEGO Toys (Shanghai) Co., Ltd., Dyson Trading (Shanghai) Co., Ltd. and Lulu Lemon Trading (Shanghai) Co., Ltd. were elected as the new members of the Commerce Committee Secretariat. Yang Qinghong, Senior Director of Government Relations and Public Affairs of LEGO China, Zhang Yuan, Director of Government Affairs of Dyson Greater China, and Sun Anxin, Director of Government Affairs of Lulu Lemon China, were elected as the rotating Secretary-Generals of the Commerce Committee Secretariat for a three-year term. Among them, Yang will serve as Secretary-General, while Zhang and Sun will serve as Deputy Secretary-General from Jul. 1, 2022 to Jun. 30, 2023, after which the positions will rotate once a year. (See Photo 1)



Photo 1

Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended seminar hosted by Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries and Nippon Keidanren Communication Center

On Jul. 12, a seminar on "Analysis of the Development Prospects of Foreign Businesses in Shanghai after the COVID-19 Pandemic" was held online. More than 70 business representatives from nearly 50 Japanese enterprises, including Mitsubishi Corporation and Toshiba, attended the online seminar and interacted with each other.

Huang Feng, Chairman of SHFIA, gave a speech around the seminar theme, introducing the current situation of foreign investment in China and Shanghai, the policy trends around foreign enterprises, and the buzz words for foreign investors to develop in Shanghai. He said that in recent years, foreign investment has continued to grow, both in Shanghai and in China. A more obvious trend is that the service industry is increasingly becoming a focus area of foreign investment in China and Shanghai, including business services, research and technology services, software and information services, and wholesale and retail industries. He noted that digitalized, low-carbon and localized development are the three most important trends that foreign enterprise need to focus on for their future development in China and Shanghai.

"Public Welfare and Volunteer Service Project to Care for Youth Development in Nujiang, Yunnan Province" receives government support

In order to implement China's national strategies of common prosperity, rural revitalization, and collaboration between the East and the West, SHFIA has launched the "Care for Youth Development in Nujiang, Yunnan Province" project. Recently, the project was officially included in the 2022 projects to be funded by the Shanghai Office of Mutual Support, Cooperation and Exchange.

The project aims to support students in junior high schools in Lushui City, Nujiang Prefecture. It seeks to help students to voluntarily receive compulsory education, reasonably plan their post-compulsory education development tracks, and provide job trainings and employment opportunities for willing students upon graduation, so that they can earn an income that matches their skills. It also looks to improve the living standards of individuals and families, and achieve common prosperity. At the same time, the project supports target schools to provide students with the necessary educational facilities and resources to ensure their physical and mental health, and to improve teachers' teaching skills.

An open project with several sub-projects, its execution plan will be developed and announced according to the needs of the target schools and students, and will be jointly sponsored by one or several member enterprises. Member enterprises can also incorporate their ongoing or planned projects as sub-projects, or design their own sub-projects to be incorporated upon SHFIA's consent.

SHFIA NEWS

Jul. 6

Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited the Shanghai Municipal Administration for Market Regulation (SMAMR), and communicated with Zhu Ming, Level-I Bureau Rank Official of SMAMR, and others form the Standards and Innovation Division and the division's deputy directors, on the development of standards in Shanghai and the participation of foreign enterprises in the development. They also discussed the establishment of a cooperative working mechanism.

Jul. 18

Huang Feng, Chairman of SHFIA, was invited to attend the establishment and inauguration ceremony of L'Oreal Health Low-Carbon Special Fund. (See Photo 2)





Photo 2 Photo 3

Jul. 19

Tu Zhifan, Director of Foreign Economic Development Coordination Department and Wan Jiemin, Deputy Director of Foreign Economic Development Coordination Department of the Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization, visited SHFIA. They were received by Chairman Huan Feng and the two sides discussed future work plans.

Jul. 19

A delegation from Brita China Co., Ltd. visited SHFIA and thanked the association for helping it solve matters related to social insurance back payments during the pandemic. Huang Feng, Chairman of SHFIA, received the representatives from Brita.

Jul. 19

Huang Feng, Chairman of SHFIA, was invited to attend the cocktail party that marked the establishment of Haleon, where he also delivered a speech. (See Photo 3)

Jul. 19

Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, participated in the 2022 "Building Dreams for Public Welfare" launch ceremony and livestreaming recruitment of the joint recruitment campaign of Shanghai social organizations.

Jul. 20

Michelin China Investment Co., Ltd. visited SHFIA and thanked the association for helping it solve problems during the pandemic.

Jul. 22

LIWAYWAY (China) Co., Ltd. visited SHFIA and thanked the association for helping it apply for Shanghai's "Supply-Guarantee Enterprise" certificate during the pandemic.

Jul. 28

Dong Wenyao, Director of the Xuhui District Commission of Commerce, and Wang Jianwei, Deputy Director of the commission, visited the SHFIA. They were received by Chairman Huang Feng and the two sides discussed future work plans.

SHFIA EVENTS

In Jul., SHFIA held 11 events. From Jan. to Jun., SHFIA held a total of 72 events.

Adidas Summer Fat Burning Party

On the morning of Jul. 2, SHFIA co-organized the Adidas Summer Fat Burning Party with Adidas Sports (China) Co. More than 60 employees from member enterprises such as Bosch, Ford Motor, Dah Chong Hong, Nivea, IKEA, Coca-Cola, Daughtry, and ORIX attended the event. Adidas senior fitness instructor introduced fitness precautions and led the group to complete a one-hour fitness exercise. During the event, the Adidas team also introduced tips on dressing for different sports in summer.

Policy Seminar on "Highlights and Trends of Corporate Anti-Monopoly Compliance from the Amended Anti-Monopoly Law"

On Jul. 12, SHFIA held a policy seminar on "Highlights and Trends of Corporate Anti-Monopoly

Compliance from the Amended Anti-Monopoly Law". The lecturer took the amendment of the Anti-Monopoly Law as an opportunity to introduce the law's basics, and focused on the basic rules and compliance points of three key areas such as monopoly agreement, abuse of dominant market position, and concentration of operators. The seminar provided a systematic interpretation of the amended Anti-Monopoly Law, and helped enterprises understand the legislative changes and accurately grasp the trend of anti-monopoly regulation and the focus of compliance work.

Training on "Integrated Procurement and Supply Chain Management in the Era of Dramatic Changes"

On Jul. 12, SHFIA, together with the Council of Supply Chain Management Professionals (CSCMP) and Shanghai Chuanwei Enterprise Management Consulting Co, Ltd., co-hosted the "Integrated Procurement and Supply Chain Management in the Era of Dramatic Changes" training camp. The event invited an expert with solid field experience in procurement and supply chain management, who offered deep insights into areas such as supply market analysis, supplier development & selection, supplier performance & relationship management, and business negotiation. It was designed to help procurement and supply managers effectively reduce costs, shorten delivery time, guarantee supplies, and combat risks by "responding to changes".

Policy Seminar on "Interpretation of Human Resources and Social Security-Related Policies for Enterprise Relief"

On Jul. 15, SHFIA held a seminar on "Interpretation of Human Resources and Social Security-Related Policies for Enterprise Relief", as part of its "Pandemic Relief" seminar series. The event invited officials from the Shanghai Municipal Administration Center for Social Insurance Affairs and the Shanghai Municipal Employment Promotion Center to explain policies related to social insurance deferment, subsidies for enterprise support and employment stabilization, and subsidies for vocational skills.

Skills Training on "Optimization of Human Resource Management under the Personal Information Protection Law"

On Jul. 21, SHFIA invited a famous labor law expert to give an online skills training session on "Optimization of Human Resource Management under the Personal Information Protection Law". The training focused on overview and general application of the Personal Information Protection Law, highlights of the law's provisions related to human resources management, 30 scenarios of human resource management related to the law, and 10 essential tasks of personal information protection compliance optimization in human resource management. The expert also analyzed the new law with case studies, and helped foreign enterprise optimize their HR management compliance in an effective and appropriate way.

Policy Seminar on "Implementing Legal Responsibilities for Production Safety in Pandemic Prevention and Control"

On Jul. 22, SHFIA held a policy seminar on "Implementing Legal Responsibilities for Production Safety in Pandemic Prevention and Control", which invited a registered safety engineer and a production safety expert to explain relevant policies on safe production, interpret the Production Safety Law, analyze the mentality of pandemic prevention and control, share new ideas and methods of production safety, and respond to enterprises' concerns.

Seminar on "Pressure, Opportunities and Trends of Shanghai Consumer Market Development"

On Jul. 26, SHFIA held a seminar on "Pressure, Opportunities and Trends of Shanghai Consumer Market Development", inviting a professor from Fudan University School of Social Development

and Public Policy to help participants understand the current consumer market landscape and trends more comprehensively through detailed data analysis and in-depth interpretation. The session also helped participants gain insights into the challenges and opportunities behind data.

July Event Review:

	Time	Theme
Work Meeting	Jul. 21	SHFIA 2022 Mid-Year Work Meeting
MFM	Jul. 2	Adidas Summer Fat Burning Party
Branch Event	Jul. 26	Commerce Committee General Election & Online Seminar on "Pressure, Opportunities and Trends of Shanghai Consumer Market Development"
Pandemic Relief Seminar Series	Jul. 15	Interpretation of Human Resources and Social Security- Related Policies for Enterprise Relief
Policy Seminar	Jul. 12	Highlights and Trends of Corporate Anti-Monopoly Compliance from the Amended Anti-Monopoly Law
	Jul. 13	5th China International Import Expo Online Promotion Meeting
	Jul. 22	Implementing Legal Responsibilities for Production Safety in Pandemic Prevention and Control
Skills Training	Jul. 12-28	Training Camp on Integrated Procurement and Supply Chain Management in the Era of Dramatic Changes
	Jul. 21	Optimization of Human Resource Management under the Personal Information Protection Law
	Jul. 28-29	Office Series – Microsoft PowerPoint Practical & Advanced Training
	Jul. 28-30	Dual Carbon Capacity Building

CONNECTING WITH MEMBER ENTERPRISES

On Jul. 1, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Trafigura Investment (China) Co., Ltd., and had an exchange meeting with General Manager Zhu Lingna.

On Jul. 5, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Shanghai Marie Painting Materials Co., Ltd., and had an exchange meeting with Vice General Manager Jiang Xizhou.

On Jul. 6, Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Geberit (Shanghai) Investment Management Co., Ltd. to communicate with Geberit APAC HR Director Yuan Huiping and Assistant to CEO Shen Yan. She also visited Geberit's product showroom, office area, production area, storage area and product testing area to understand its products and services.

On Jul. 7, Zhu Jing, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Kodak (China) Investment Co., Ltd. and exchanged views with Huang Yan, Legal Director of Greater China.

On Jul. 8, Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Nikon Imaging (China) Sales Co., Ltd., where she communicated with Vice General Manager Zhang Xin.

On Jul. 12, Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Shanghai eBay Network Information Services Co., Ltd., where she exchanged views with Xing Lin, General Manager of Government Affairs and Public Policy and Chen Yuean, Government Affairs Manager of Greater China.

On Jul. 13, Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Michelman New Material (Shanghai) Co., Ltd. She communicated with Xue Jian, General Manager of Michelman Greater China, learnt about how the pandemic impacted the enterprise, presented SHFIA's member services, and listened to Michelman's needs and suggestions.

On Jul. 14, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Komatsu (China) Investment Co., Ltd. and exchanged views with General Manager Zhang Quanwang. (See Photo 4)





Photo 4 Photo 5

On Jul. 14, Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Tyson (Shanghai) Enterprise Management Co., Ltd., where she was received by Vice President of Organization and Business Optimization Zheng Qiong and Senior Director of Public Relations Zhou Quan. The two sides had in-depth exchanges on the services and activities of SHFIA. (See Photo 5)

On Jul. 18, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Shobido (Shanghai) Co., Ltd., where he was received by Dai Weijia, General Manager and Board Director. The two sides had in-depth exchanges on SHFIA's recent activities and Shobido's business operations.

On Jul. 19, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Miji Electronics and Appliances (Shanghai) Ltd., and exchanged views with Vice General Manager Dai Wei.

On Jul. 19, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Shanghai Intco Import & Export Co., Ltd., and communicated with Sales Manager Liu Xiaojing and HR Manager Ping Jing.

On Jul. 19, Zhu Jing, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Lincoln Electric Management (Shanghai) Co., Ltd., and exchanged views with Lincoln representatives including Han Wenying.

On Jul. 19, Zhu Jing, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Nu Skin (China) Daily-Use & Health Products Co., Ltd., and had an exchange meeting with Government Affairs Director Fu Yan and others.

On Jul. 19, Ma Lan, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Shanghai CCTONG Legal Consulting Co., Ltd., and was received by General Manager Chen Yijia and Registration Department Manager Liang Ying. The two sides exchanged views on SHFIA's services and CCTONG's business needs.

On Jul. 19, Ma Lan, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited International Far Eastern Leasing Co., Ltd., and exchanged views with Peng Ke, Senior Director of Institutional and Capital Operations.

On Jul. 19, Wilson Ma, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Dow Chemical (China) Company Limited, and was received by Niu Xiaopeng, Director of Big Projects and Government Affairs. Ma learnt about how COVID-19 impacted Dow and introduced SHFIA's services and activities.

On Jul. 21, Zhu Jing, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Fujifilm Business Equipment (Shanghai) Co., and exchanged views with Vice General Manager Li Jiehua.

On Jul. 22, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Yamaha Music & Electronics (China) Limited, where they were received by China chief Kaku Seiyu, Deputy Administration Director Li Shaobing, and Senior Legal Affairs Manager Zhu Zhenju. Huang and Ma presented SHFIA's member services, and learnt about Yamaha's business operations, needs and suggestions.

On Jul. 25, Wilson Ma, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited Panasonic Manufacturing (Shanghai) Co., Ltd., and exchanged views with Qin Wujun, Director of Health Division, Wu Jiayun, Director of Operations Management of Business Management Department, and Liu Fubao, Chief of Personnel and General Affairs of Business Management Department.

On Jul. 25, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA visited the Shanghai Fengxian District Association of Enterprises with Foreign Investment, and were received by Secretary-General Jia Jie. They learnt about the Fengxian association's services for enterprises and the operations of its Foreign Enterprise Complaint Center during the pandemic.

On Jul. 28, Wilson Ma, Deputy Secretary-General of SHFIA, visited FMC (China) Investment Co., Ltd., and was received by Zhang Mingcan, Director of Government Affairs. Ma learnt about FMC's business situation and introduced SHFIA's services and activities.

On Jul. 29, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited the Shanghai Putuo District Association





Photo 6 Photo 7

of Enterprises with Foreign Investment, exchanged views with Chairman Zong Yanping and Secretary-General Huang Li.

On Jul. 29, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Shanghai Y&L Lighting Co., Ltd., and communicated with General Manager He Jianrong to learn about the enterprise's operations and development. Liu also visited Y&L's factory workshop. (See Photo 6)

On Jul. 29, Jessica Li, Executive Deputy Secretary-General of SHFIA, visited TÜV SÜD Certification & Testing (China) Co., Ltd., and was received by Greater China Marketing Manager Liang Liang and Senior Brand Director Zhang Peiyun. (See Photo 7)

List of Enterprises Visited (44):

Shanghai Hyron-Huasi Computer System Co., Ltd. Geberit (Shanghai) Investment Management Co., Ltd. Bridgestone (China) Investment Co., Ltd. Kodak (China) Investment Company Limited Michelman New Material (Shanghai) Co., Ltd. Shanghai Marie Painting Materials Co., Ltd. Tyson (Shanghai) Enterprise Management Co., Ltd Gedore Tool Trading (Shanghai) Co., Ltd. Shobido (Shanghai) Co., Ltd. Shanghai Takemoto Packages Co., Ltd. Yanlord (China) Investment Group Co., Ltd. CJ China Headquarters Co., LTD. Komatsu (China) Ltd. Shanghai Gardening Service Dow Chemical (China) Company Limited SHV (Shanghai) LPG Limited TTS Hua Hai Ships Equipment Co., Ltd. Yamaha Music & Electronics (China) Limited Miji Electronics and Appliances (Shanghai) Ltd. SJB Co., Ltd. Shanghai Intco Import & Export Co., Ltd

Shanghai Watson's Daily-use Articles Co, Ltd

Fujifilm Business Equipment Shanghai Corp. Advanced Micro Devices Products (China) Co., Ltd. IKEA Purchasing Service (China) Co., Ltd Shanghai Branch Panasonic Manufacturing (Shanghai) Co., Ltd. Nikon Imaging (China) Sales Co., Ltd. Shanghai eBay Network Information Services Co., Ltd. Shanghai CCTONG Legal Consulting Co., Ltd. Wescon Controls (Shanghai) Inc. Lincoln Electric Management (Shanghai) Co., Ltd. Trafigura Investment (China) Co., Ltd. International Far Eastern Leasing Co., Ltd SAPA HEAT TRANSFER (SHANGHAI) LTD. Volvo Cars (China) Investment Co., Ltd. Shanghai Global New Times Development Co., Ltd. Shanghai Fengxian District Association of **Enterprises with Foreign Investment** Shanghai Y&L Lighting Co., Ltd. TÜV SÜD Certification & Testing (China) Co., Ltd. Shanghai Fumao Chemical Industry Co., Ltd. Shanghai Putuo District Association of Enterprises with Foreign Investment Sinofaith IP Group Nu Skin (China) Daily-Use & Health Products Co., Ltd FMC (China) Investment Co., Ltd

NEW MEMBERS

In Jul., SHFIA welcomed 4 new members, and so far in 2022, 26 new enterprises have joined the association.

Blue Bottle Coffee (China) Company Limited.

Blue Bottle Coffee was founded by James Freeman in Oakland, California, in 2002 with a simple vet revolutionary idea: to serve delicious coffee, roasted fresh and brewed to order, sourced from the finest, most sustainable coffee farms. Today, Blue Bottle is a global network of cafes in the US and Asia. Our belief is simple and our goal unchanged: to connect the world to delicious coffee, because delicious coffee makes life more beautiful.

Shanghai Formica Decorative Material Co., Ltd.

Formica was founded in Cincinnati in 1913, Formica offers a complete range of surface decorative products with Protec+TM technology (High Pressure Laminate, Formica® Compact®, ColorCore®, Formica®Custom GraphicsTM and FRguard®+), premium decorative products (DecoMetal® and FENIX®) and functional products (CHguardTM). Formica® owns manufacturing bases worldwide, with four located in Asia. World-renowned artists and architects had also begun to recognize the potential of the decorative laminates and specified them for modernist and art deco interiors.

Avery Dennison China Co., Ltd.

Avery Dennison Corporation is a global materials science company specializing in the design and manufacture of a wide variety of labeling and functional materials. The company's products and solutions, which are used in nearly every major industry, include pressure-sensitive materials for labels and graphic applications; tapes and other bonding solutions for industrial, medical, and retail applications; tags, labels and embellishments for apparel; and radio frequency identification (RFID) solutions serving retail apparel and other markets. The company employs approximately 36,000 employees in more than 50 countries. Reported sales in 2021 were \$8.4 billion.

Grace Trading (Shanghai) Co., Ltd.

In 1986, Grace China Ltd. became the first wholly foreign-owned enterprise to be approved for establishment in the People's Republic of China, and in 2005, Grace established its regional headquarters in Shanghai to reflect the importance of the Chinese market in the Asia-Pacific region. Grace has over 4,300 employees worldwide and approximately 130 in China, serving customers in 70 countries worldwide.

The Grace UNIPOL® Polypropylene Process Technology and Catalysts business has been serving customers in China for many years. More than 12 UNIPOL® PP process technology reactor lines have been completed and are in operation in China, with at least 12 more under construction. Our Chinese customers have the capability to produce homopolymers, random copolymers and impact copolymers. Grace's process technology, combined with our SHAC® and CONSISTA® catalyst systems, allows customers to produce advanced polypropylene products that are in high demand worldwide.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association 地址 Address:上海市黄浦区淮海中路 138 号上海广场 29 楼 29F, Shanghai Plaza, No.138 Middle Huaihai Rd, Huangpu District, Shanghai

微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会

联系人 Contact Person: 余鸿

电话 Tel:021-62752995

邮箱 E-mail:yuhong@safi.org.cn